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Spørgsmål 

Vil ministeren kommentere den problemstilling, der rejses i henvendelsen fra Maja Ro-

sendahl Frederiksen, jf. SAU alm. del – bilag 165, om dobbeltbeskatning af DIS-afløn-

nede søfolk bosat uden for Danmark. 

 

Svar 

Det skal indledningsvis understreges, at jeg efter reglerne i skatteforvaltningsloven ikke 

har lov til at gå ind i konkrete sager.  

 

Tyskland beskatter – ligesom Danmark – fysiske personer efter globalindkomstprincip-

pet, hvis de er fuldt skattepligtige og hjemmehørende dér efter en evt. dobbeltbeskat-

ningsoverenskomst, dvs. typisk har bopæl og familie i Tyskland. Det betyder, at disse per-

soner, som udgangspunkt er skattepligtige til Tyskland af samtlige indkomster, hvad enten 

de hidrører fra Tyskland eller ikke.  

 

Dobbeltbeskatningsoverenskomsten mellem Danmark og Tyskland forhindrer desværre 

ikke, at Tyskland kan beskatte den danske DIS-indkomst efter interne tyske regler, idet 

nettoindkomsten er skattefri i Danmark. Herudover er det min vurdering, at hverken den 

danske DIS-ordning, der er godkendt af EU-Kommissionen som forenelig statsstøtte, el-

ler Tysklands beskatning af lønindkomst til personer, der er fuldt skattepligtige til Tysk-

land, er i strid med reglerne om arbejdskraftens frie bevægelighed. 

 

Jeg har dog stor forståelse for, at den tyske beskatning er en stor belastning af familiens 

økonomi, men jeg har selvsagt ikke mulighed for at ændre de interne tyske skatteregler, 

således at der tages hensyn til den danske DIS-ordning. Jeg vil derfor tage kontakt til den 

tyske finansminister med henblik på at undersøge mulighederne for, at DIS-indkomst 

ikke beskattes i Tyskland. 

 

Der henvises i øvrigt til min besvarelse af spørgsmål nr. 72 af 19. februar 2018 til Folke-

tingets Europaudvalg. 

 


